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Protokół Nr 67 / 2023 

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych rady Miejskiej w Łobzie 

w dniu 25 października 2023 roku 

 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 900 

Zakończenie posiedzenia – godz. 1325 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rady Miejskiej w Łobzie  – zgodnie z listą 

obecności stanowiącą załącznik do protokołu oraz zaproszeni goście – lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył, z upoważnienia przewodniczących stałych komisji 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Łobzie Mariusz Wijatyk.  

 

Zasadniczym tematem posiedzenia było zaopiniowanie materiałów poddawanych pod obrady 

Rady Miejskiej w Łobzie na sesji w dniu 26 października 2023 roku. Porządek obrad oraz 

materiały radni i zaproszeni goście otrzymali na piśmie wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji – załącznik do protokołu.  

 

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Łobzie Mariusz 

Wijatyk. Przywitał wszystkich zebranych następnie stwierdził kworum umożliwiające Komisji 

podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

Ad. 2 Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że porządek obrad oraz materiały radni i zaproszeni 

goście otrzymali na piśmie wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji. Zapytał, czy są 

wnioski o zmianę porządku posiedzenia. Wobec braku zgłoszeń, porządek posiedzenia uważa 

się za obowiązujący.    

 

Ad. 3 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa 

Gminy Łobez Pani Doktor Helenie Leszczyk; 

Przewodniczący Komisji Mariusz Wijatyk poinformował, że niniejszy projekt uchwały jest 

sformalizowaniem wniosku o nadanie Honorowego Obywatelstwa Gminy Łobez Pani Doktor 

Helenie Leszczyk, rozpatrzonego pozytywnie przez stałe komisje rady na wspólnym 

posiedzeniu w dniu 27 września 2023 r.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. Głosowało 11 radnych. 

Ad. 4 Informacja o pracy Burmistrza Łobza w okresie międzysesyjnym;  

Burmistrz Łobza Piotr Ćwikła dokonał szczegółowego omówienia spotkań i wydarzeń, w 

których wziął udział w działalności międzysesyjnej oraz udzielił odpowiedzi na pytania 

radnych wobec wymienionej informacji.  
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Ad. 5 Informacje Przewodniczącej Rady oraz Burmistrza Łobza o złożonych 

oświadczeniach majątkowych; 

 

Informację w powyższym zakresie radni otrzymali na piśmie. 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

Ad. 6 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023; 

Informację w powyższym zakresie radni otrzymali na piśmie. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Wijatyk powiedział, że niniejszej informacji wyraźnie widać 

tendencję, iż zmniejsza się nam ilość uczniów. Co już staje się wyzwaniem a będzie co raz 

większym. Tym bardziej, że obciążenia ze strony gminy, jeżeli chodzi o stopień finansowania 

oświaty stale rosną a dociążenia ze strony budżetu państwa niestety stale maleją. 

W dalszej części dyskusji poświęcono wiele uwagi na co raz większe problemy emocjonalne i 

wychowawcze uczniów. Dyrektorzy podkreślili, że problemy te znacząco występują u uczniów 

w klasach pierwszych. Jest ciężko, reagujemy na takie zachowania. Zaangażowana jest cała 

szkoła, pedagodzy, psycholodzy, nauczyciele oraz kuratorium. 

 

Ad. 7 Informacja Burmistrza Łobza o podmiotach wyznaczonych do przyjęcia skazanych 

w celu wykonywania pracy społecznie użytecznej w roku 2024; 

Informację w powyższym zakresie radni otrzymali na piśmie  

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Ad. 8 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie oceny aktualności studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łobez oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego; 

 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej 

i Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska poinformowała, że przynajmniej raz w czasie 

kadencji rady, burmistrz jest obowiązany przeprowadzić analizę zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym gminy i przekazać radzie gminy jej wyniki. 

p. Karol Jaworski – Urbanista ds. zagospodarowania przestrzennego gm. Łobez powiedział, że 

po zapoznaniu się z analizą, stwierdziliśmy częściową nieaktualność Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego. Pomimo, że oceniliśmy studium jako 

nieaktualne, to przepisy przejściowe wprowadzające reformę planowania przestrzennego nie 

pozwalają nic zmienić, ponieważ do 2025 r. zobowiązani jesteśmy uchwalić miejscowy plan 

ogólny.   

 

Po uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 

jednogłośnie. Głosowało 12 radnych. 

 

Ad. 9 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków; 

Omówienia projektu uchwały dokonała kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i 

Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono.  

Po uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 

jednogłośnie. Głosowało 13 radnych. 

 

Ad. 10 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki opłaty oraz określenia stawki 

opłaty podwyższonej; 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej 

i Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska. Proponujemy ustalenie stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 32,00 zł miesięcznie od osoby 

zamieszkującej daną nieruchomość.  

Radny Antoni Kużel wyraził niezadowolenie z tej podwyżki. Uważa, że należy położyć 

większy nacisk na uświadamianie mieszkańców w sprawie segregacji śmieci.  

Radna Katarzyna Rzepkowska zapytała, czy w ślad za podwyżką zmieni się harmonogram 

częstotliwości wywozu odpadów. Uważam, że to jest główny powód i należałoby wrócić do 

tematu zmiany częstotliwości wywozu śmieci w szczególności frakcji papier.  Zmiana 

częstotliwości rozładowałaby problem gromadzenia odpadów. Nie zawsze jest możliwość 

budowy nowych zasieków.  

Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska 

odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości przetarg został już rozstrzygnięty. Gdybyśmy 

jednak zwiększyli częstotliwość odbioru odpadów to kwota od mieszkańca byłaby na pewno 

wyższa niż te 32 zł. 

Prezes PUK Iwona Gajdamowicz dodała, że kalkulacja ceny została bardzo skrupulatnie 

sporządzona. W odniesieniu do wywozu odpadów bardzo często odbieraliśmy je poza 

systemem poza harmonogramem w tej chwili nas już na to nie stać. Po rozmowach z zarządcami 

dostawiliśmy do zasieków pojemniki o większej pojemności, ale z tego co obserwujemy to nie 

przyniosło to rezultatu. Jest tego ogrom często wynika to z bałaganiarstwa. Pojemnik 

zapełnione są tylko do połowy a obok nich znajdują się porozrzucane kartony. Chociaż, żeby 

były powiązane. 

Radny Zbigniew Pudełko oznajmił, iż to co się dzieje w zasiekach to jest zatrważające. Może 

trzeba byłoby podwyższyć kwotę o parę gorszy i zwiększyć częstotliwości odbioru odpadów. 

Taki stan jak jest obecnie nie może mieć miejsca.  

Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska 

powiedziała, że problem ten dotyczy kilku wspólnot.  

Radna Agnieszka Kwolek spotykaliśmy się tak wiele razy i rozmawialiśmy tak długo, aby 

zwiększyć częstotliwości odbioru odpadów, przede wszystkim papieru a teraz słyszymy, że się 

nie da. Wydawało mi się, że te spotkania były po to, aby rozwiązać ten problem jeszcze przed 

rozpisaniem przetargu.  

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz zapytała, dlaczego sugestie ze strony spółdzielni 

mieszkaniowej i wspólnot mieszkaniowych nie zostały uwzględnione w specyfikacji 

przetargowej.  

Burmistrz Łobza Piotr Ćwikła poinformował, że rozmowy zakończono i ustalono na tym, że 

ma to się odbyć na zasadzie budowy nowych zasieków.  

Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska 

powiedziała, że jeżeli wprowadzimy uchwałę i zwiększającą częstotliwość odbioru odpadów 

to odpowiedź otrzymamy w cenie. I na pewno nie będzie to kwota 32 zł tylko dużo wyższa.  
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Po szczegółowym omówieniu tematu i uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień projekt uchwały 

zaopiniowano pozytywnie przy 9 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. Głosowało 10 

radnych. 

 

Ad. 11 wobec projektu uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 

odpady komunalne w kompostowniku przydomowym; 

 

Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej 

i Ochrony Środowiska Małgorzata Różańska.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. Głosowało 10 radnych. 

 

Ad. 12 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łobez na rok 

2023; 

 

Skarbnik Gminy Olga Radziwanowska dokonała szczegółowego omówienia wprowadzonych 

zmian do budżetu gminy na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz poruszyła sprawę nagród dożynkowych. Zapytała, 

jak wygląda kwestia bonów, które wygrały nasze sołectwa i Koła Gospodyń Wiejskich podczas 

dożynek gminnych. Wiem, że jest to sprawa, która wszystkich nas zbulwersowała, ponieważ 

nie została ona załatwiona tak jak należy. Nagrodzone Koła nie zostały poinformowane, kiedy 

i w jakim trybie przyjdzie im te bony wypracowane przecież takim wysiłkiem dostać. Wszyscy 

jesteśmy dumni z ich pracy i chętnie się tym szczycimy, ale kiedy przychodzi do tego, aby 

zrealizować własne obietnice to okazuje się, że z tym jest trochę gorzej. Z informacji 

uzyskanych od dyrektora ŁDK wiemy, że realizacja bonów ma nastąpić z dotacji KOWR. 

Chciałabym się dowiedzieć w jakiej wysokości ta dotacja została przyznana. 

Z-ca Burmistrza Tomasz Sobolewski odpowiedział, że dyrektor ŁDK zorganizował w tej 

sprawie spotkanie i poinformował zainteresowane strony, że nagrody zostaną zrealizowane  

z dotacji KOWR w wysokości 15.000 zł. Rzeczywiście strony były rozczarowane, że jest to tak 

późno, ale taką decyzję podjął dyrektor ŁDK. Zrobimy wszystko, aby w przyszłości taka 

sytuacja nie miała miejsca.    

Przewodniczący Komisji Terenów Wiejskich Marek Rokosz powiedział, że zaraz po do 

dożynkach spływały informacje, że bony są nierealizowane. Problem jest z przepływem 

informacji, gdyby zaraz na pierwszym spotkaniu była informacja, że z ich realizacją będziemy 

musieli się wstrzymać dwa miesiące to pewnie inaczej by to wyglądało. A tak mieliśmy dwa 

miesiące zamieszania.   

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz na jaką kwotę opiewają te nagrody i dlaczego 

ostatecznie ich fundatorem nie był dyrektor ŁDK. Przecież przekazaliśmy dotację dla ŁDK 

m.in. ze wskazaniem na organizację dożynek. Na pewno w tej sprawie wystąpię do p. 

Burmistrza o wyjaśnienia. Zastanowimy się tylko w jakim trybie to zrobić czy poprzez Komisję 

Rewizyjną czy poprzez Komisję Budżetową. Czy nie powinno to wyglądać tak, że nagrody 

powinny zostać zrealizowane z budżetu Łobeskiego Domu kultury a następnie dotacja, która 

by wpłynęła pokryła by inne wydatki. Nie może być tak, że bohaterowie tych dożynek są 

traktowani po macoszemu   
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Z-ca Burmistrza Tomasz Sobolewski po raz kolejny powtarzam, że organizatorem dożynek był 

dyrektor ŁDK. Oczywiście, że mógł, bo dysponuje własnym budżetem, przekazać te środki z 

własnego budżetu, ale decyzje podjął inną. Ubolewam, że taka sytuacja miała miejsce, na 

przyszłość będziemy jeszcze bardziej dopilnowywać p. dyrektora w takich sytuacjach. 

Skarbnik Gminy Olga Radziwanowska poinformowała, że w tym roku jak i w latach ubiegłych 

dożynki organizował ŁDK, który na ich organizację otrzymał dotację celową. W trakcie 

dożynek nagradzane są wieńce, wypieki, sołectwa czy koła gospodyń. Zawsze na ten cel 

przeznaczane były bony w różnych wysokościach. Sposób finansowania nie ma tu większego 

znaczenia. Jaki montaż finansowy na tę imprezę p. dyrektor sobie ustalił to była już jego 

decyzja. Czy z dotacji z KOWR chciał sfinansować bony, występ artysty czy np. przewiezienie 

wieńców dożynkowych. Pozyskał dodatkowe środki i uznał ze sfinansuje z nich przyznane 

bony. Nic nie stało na przeszkodzie, aby zrealizować bony środkami ŁDK a pozyskaną dotację 

z KOWR przeznaczyć na coś innego.  

Po szczegółowym omówieniu tematu i uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień projekt uchwały 

zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. Głosowało 9 radnych.  

Ad. 13 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2024 rok; 

 

Skarbnik Gminy Olga Radziwanowska dokonała szczegółowego omówienia projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Mariusz Wijatyk zwrócił uwagę, na sytuację przedsiębiorców. W 

przyszłym roku oprócz podwyższonej stawki podatku od nieruchomości dodatkowo dojdzie 

jeszcze podwyżka energii. Prowadzenie działalności gospodarczej będzie na granicy 

opłacalności.     

Przewodnicząca Rady Joanna Sienkiewicz oznajmiła, że jest to jeden z najtrudniejszych 

tematów z jakimi się mierzymy. Kiedy w pewnym sensie badamy jak daleko tę linę można 

przeciągnąć.  Ciąży na nami odpowiedzialność za równoważenie budżetu. Zastanawiam się, 

czy to nie jest ten moment krytyczny, kiedy stawiamy pod znakiem zapytania naszych 

przedsiębiorców, ich być albo nie być.  

Skarbnik Gminy Olga Radziwanowska powiedziała, że zawsze w naszej gminie funkcjonowała 

taka praktyka, jeżeli dany przedsiębiorca znajduje się niekorzystnej sytuacji w danym 

momencie spowodowanej przejściowymi kłopotami to zawsze mógł zwrócić się do p. 

Burmistrza i po udokumentowaniu swojej sytuacji Burmistrz podejmował decyzje w zakresie 

ulg podatkowych. Czy to odroczenie, rozłożenie czy umorzenie podatku.  

Poza tym wydaje się co pewnie p. Radny może potwierdzić, że ciężką sytuację przedsiębiorców 

powodują inne zmiany ustawowe a nie podatek, od nieruchomości, który jest znikomym 

kosztem prowadzenia działalności gospodarczej.  

Burmistrz Łobza Piotr Ćwikła zwrócił uwagę, że podań przedsiębiorców w sprawie ulg 

podatkowych nie było tak dużo. Sytuacja przedsiębiorców jest trudna przede wszystkim ze 

względu na koszty zatrudnienia pracownika, składki zdrowotne, sprawy związane z najniższym 

wynagrodzeniem czy z kosztami energii. Zmiany ustawowe w tej materii są konieczne.  

  

Po szczegółowym omówieniu tematu i uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień projekt uchwały 

zaopiniowano pozytywnie przy 9 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. Głosowało 10 

radnych. 
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Ad. 14 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych; 

 

Skarbnik Gminy Olga Radziwanowska dokonała szczegółowego omówienia projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Po uzyskaniu dodatkowych wyjaśnień projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie przy  

8 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. Głosowało 9 radnych. 

 

Ad. 15 Zajęcie stanowiska wobec skargi na działanie Burmistrza Łobza; 

Komisje jednogłośnie uznały, że skarga jest niezasadna. Głosowało 9 radnych. 

 

Ad. 16 Komunikaty i informacje. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący komisji zamknął pkt 16 

 

Ad. 17 Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Budżetowej 

Mariusz Wijatyk zamknął wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej w Łobzie.  

 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu. 

 

 

 

 

  Przewodniczył 

Przewodniczący Komisji Budżetowej  

 

Mariusz Wijatyk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Aneta Dajnowska 

 

 


